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David Z Moravy 1. května 2024

„Západní vlády potřebují válku, protože jejich dluhy již
nejsou udržitelné“
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Rozhovor s Martinem Armstrongem od Piera Messiny pro
SouthFront

Martin Armstrong je jedním z nejvlivnějších ekonomů naší doby.
Někdo ho nazval „Forecaster“, protože tak se jmenoval
životopisný film, díky kterému se jeho aktivity staly známými po
celém světě.

Ty Martina Armstronga nejsou jen „předpovědi“, protože jeho úvahy
jsou založeny na souhrnu přesných matematických vzorců a
analytických dovedností. Vyzpovídali jsme ho, abychom se pokusili
pochopit současné geopolitické souvislosti. Od krize západních
demokracií po zrod fronty BRICS, aby dospěl k hlubokým úvahám o
riziku vojenského konfliktu v globálním měřítku, Armstrong
interpretuje data v reálném čase díky své diachronní „vizi“ a
desetiletí trvajícímu úsilí. výzkumu a analýzy. Armstrongova práce
nám umožňuje propojit znalosti minulosti s kritickými faktory
současnosti. Ze všech těchto důvodů jsou Armstrongovy analýzy
cenné pro pochopení přítomnosti a orientaci na budoucnost, která se
jeví jako plná neznámých a úskalí.

Fukuyama obhajoval konec historie. Huntington mluvil o střetu civilizací.
Je možné si představit třetí cestu?

Naší největší hrozbou je centralizovaná kontrola; to je to, co
odsoudilo komunismus k záhubě. Souhlasím s Huntingtonem, že
střet civilizací bude založen na kulturách a náboženství hlavně kvůli
centralizovanému pokusu o zavedení jednotné kultury.
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Na konci 80. let byl referenčním geopolitickým modelem unipolární svět,
založený na západním prvenství. Na jakých kulturních, vojenských a
ekonomických pilířích je Washingtonský konsensus založen? Je to
skutečná svoboda?

Armáda v ekonomických pilířích, která dnes dominuje Washingtonu,
nemá se svobodou nic společného. Mají co do činění s lidmi, kteří
nebyli ochotni přijmout kolaps komunismu. Tím byl nepřítel
transformován komunismem na etnický rasismus.

Dá se se zrodem BRICS mluvit o multipolární variantě? Jaké jsou limity,
které vidíte v této geopolitické dimenzi?

Zrod BRICS způsobili tito lidé, kterým říkáme neokoni, kteří se
zapojili do etnického rasismu a zamířili na Rusko tím, že je odstranili
ze světové ekonomiky v rámci SWIFT. To probudilo mnoho lidí ve
světě, když si uvědomili, že dolar se nyní stává zbraní a již není
výhradně měnovým nástrojem. Národy si začaly uvědomovat, že
pokud nebudou vyhovovat příkazům Washingtonu, mohou být
odstraněny ze SWIFTu. Rozdělili tak světovou ekonomiku a ukončili
globalizaci.

Kliknutím zobrazíte obrázek v plné velikosti

Zdá se, že vaše analýzy a studie odhalují několik kritických otázek
týkajících se stability takzvaného západního systému. Existuje hluboká
krize demokratických systémů, existuje mnoho nedůvěry vůči
mainstreamovým informacím a především existují „agenti“ mimo instituce
(příkladem je především aktivita George Sorose), kteří jakoby ovlivňovali
volby vlád. ve Spojených státech a západní Evropě. Co by se mohlo stát v
nejbližší budoucnosti a v příštích letech?

Byla to propaganda, že žijeme v demokracii. Žijeme pod republikami,
v takovém případě jsou lidé zastoupeni a nemají právo hlasovat o
kritických otázkách. Republiky jsou historicky nejzkorumpovanější
formou vlády ve srovnání s monarchií nebo diktaturou, kterou nelze
podplatit. V republice jsou všichni zástupci, kterým chybí termíny, k
prodeji uchazeči s nejvyšší nabídkou. To mělo za následek kolaps
důvěry ve vládu jak v Evropě, tak v USA, která klesla pod 30 %, což
je nejméně od druhé světové války. Externí agenti jako George
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Soros, Bill Gates, Světové ekonomické fórum prosazují osobní
agendy, což dále podkopává důvěru v naše systémy. Je to vláda,
která rozhoduje, zda půjdeme do války nebo ne. Lidé se nikdy neptá.

Nyní vás zveme k několika úvahám o geoekonomické dimenzi. Globální
kapitalistický systém je založen na zadlužení suverénních států. Je to
udržitelná situace? Kdo nakonec zaplatí účet?

Krize státního dluhu, které čelíme, se v historii často objevovala. Je
to neudržitelné, protože vlády jednají ve svém vlastním zájmu a vždy
budou rozšiřovat dluh, aby si udržely moc. Historicky se tyto systémy
zhroutí, když vydají nový dluh, aby splatily staré, a není tu nikdo, kdo
by koupil nový dluh. Jakmile si již nebudou moci půjčovat nové
peníze, pak nevyhnutelně zkolabují.

Váš prediktivní model je založen na přesných výpočtech. Cykly dějin a
ekonomika se tak jakoby pronásledují v časovém rozpětí dějin. Pokud se
nepletu, přirovnal jste současný kontext ke krizi a rozpadu římské říše. Je
to správně?

Historie se opakuje, protože lidská povaha se nikdy nemění. Římská
říše je jen jedním příkladem z historie jejích úspěchů a neúspěchů.
Trval déle než kdokoli jiný, protože neukládal kulturní předpisy.
Křesťané je nazývali pohany, protože měli tolik bohů. To byl produkt
jejich politiky svobody vyznání. Athény měly Athénu, severní Evropa
měla Thora, takže se nesnažili změnit kulturu zemí, které dobyli.
Vytvořili společný trh, kde někdo v Británii mohl prodávat produkty
někomu v Římě. Takže svoboda vyznání, nízké daně, svoboda
pohybu a společný trh se spojily a vytvořily Pax Romana.

Je ještě možné vyhnout se rozsáhlému světovému konfliktu?

Je nepravděpodobné, že se světové válce vyhneme. Vlády potřebují
válku, protože jejich dluhy již nejsou udržitelné. Použijí válku jako
omluvu pro neplnění – jako tomu bylo v případě druhé světové války.
Vytvoří Bretton Woods II s digitální měnou MMF jako rezervou.

Papež František už léta mluví o po částech třetí světové válce. Je z
vašeho pohledu možné sdílet to, co tvrdí Svatý otec? Jaké jsou hlavní
zbraně této možné třetí světové války?
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Věřím, že máme třetí světovou válku, která začne po částech Blízký
východ, Írán versus Izrael, Evropa versus Rusko, Severní Korea
versus Japonsko a Jižní Korea, Čína versus Tchaj-wan. Ale nakonec
se spojí.

Tvrdil jste, že skutečným bohatstvím státu jsou jeho lidé? Proč jsme na to
všechno zapomněli? Pro koho je to především výhodné?

Bohatstvím každého národa jsou jeho lidé. To bylo prokázáno
vzestupem Německa a Japonska po druhé světové válce. To je
podstata „Neviditelné ruky“ Adama Smithe. Ale ti, kdo jsou ve vládě,
dávají přednost Marxovi, protože prosazuje, aby stát měl moc
manipulovat s lidmi. Vlády na to tedy zapomněly a odmítají Smithe,
protože jim Marx poskytuje větší moc.

Kliknutím zobrazíte obrázek v plné velikosti

Je správné tvrdit, že se vaší analýze podařilo pokrýt průsečík geopolitiky,
globálních trhů a ekonomické důvěry? Můžete nám jednoduchým
způsobem vysvětlit, jak váš Sokratův prediktivní model funguje?
Mimochodem, proč jste to pojmenoval stejně jako řecký filozof?

Svůj počítačový model jsem pojmenoval po Sokratovi, protože
věštec z Delf řekl, že je to nejchytřejší muž v Řecku. Pokusil se
dokázat, že se orákulum mýlí, a proces ukázal, že je správný. Byl
postaven před soud a odsouzen k smrti, protože věděl příliš mnoho.
Můj počítač mě naučil hodně v geopolitice, v 80. letech jsme měli
velkou banku v Libanonu a zeptali se, jestli bych mohl vytvořit model
libanonské libry. Dal jsem data do počítače a vyšlo to a řeklo, že
jejich země se za 8 dní rozpadne. Myslel jsem, že s daty není něco v
pořádku. Když jsem to řekl klientovi, zeptali se mě, jaká měna by
byla nejlepší, a řekl jsem švýcarský frank. O osm dní později začala
občanská válka. Očividně sami viděli pohyb peněz a přišli za mnou
pro načasování. Totéž se stalo s klientem v Saúdské Arábii, který byl
velkým přepravcem. Zavolal mi a zeptal se mě, co udělá zlato zítra,
protože Írán začne útočit na lodní dopravu v zálivu. Takže opět byly
pokročilé informace o válce. V roce 1998 jsem pochopil, jak počítač
takové události předvídal. Varoval jsem v červnu na naší londýnské
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konferenci, že Rusko se blíží ke kolapsu. Londýnské finanční Times
se vkradly do zadní části místnosti a uvedly tuto předpověď na
přední straně svých novin 27. 1998. Rusko se zhroutilo asi o 6
týdnů později.

Patří mezi parametry vašeho prediktivního modelu také nepředvídatelné
události, jako byl teroristický útok v Moskvě? Událost typu „černá labuť“
může změnit běh dějin a geopolitických vztahů?

Ano, viděli jsme posun kapitálových toků den předem, v případě
útoku v Izraeli až týden dopředu. Obranné zásoby začaly stoupat, i
když 11. září vláda použila náš model, aby se podívala na to, kdo
kupoval ceny aerolinií v předchozích dnech. Někdo vždy ví, kdy
bude takové akce dělat. A své peníze přesouvají buď do zisku, nebo
aby se vyhnuli ztrátě. Počítač vše sleduje. Nemůže mi říct, která
osoba to udělala. Právě že se stěhování chystá.

Autorství:

Kopie materiálů někoho jiného
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